

1789 (XXI). Petition from Mr. Jose Mwamso and others on behalf of the Kyimbila Mission Congregation (T/PET.2/215)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Jose Mwamso and others on behalf of the Kyimbila Mission Congregation concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁴

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Notes* that in 1952, the Kiganga Estates Limited offered to transfer without consideration the Church plot to the African Moravian Church;

3. *Notes further* that the Attorney General of Tanganyika has certain rights and duties in relation to charitable trusts and that, in accordance with the power he has to intervene when he is of the opinion that it is in the public interest to do so, he is making further investigations;

4. *Expresses the hope* that it will be furnished with information at a later date regarding the results of this investigation.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1790 (XXI). Petition from Mr. Augustino Lupindo (T/PET.2/216)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Augustino Lupindo concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that active consideration is being given and measures are being taken by the Administering Authority in order to satisfy the aspirations of the petitioner for higher education.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1791 (XXI). Petition from Mr. Mistry Ranchhod Velji Rajyagor (T/PET.2/217)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Mistry Ranchhod Velji Rajyagor concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁶

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1792 (XXI). Petition from Mr. Lal Singh (T/PET.2/218 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Lal Singh concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁷

⁴ See T/PET.2/215, T/OBS.2/40, T/L.827.

⁵ See T/PET.2/216, T/OBS.2/41, T/L.827.

⁶ See T/PET.2/217, T/OBS.2/40, T/L.827.

⁷ See T/PET.2/218 and Add.1, T/OBS.2/42, T/L.827.

1789 (XXI). Pétition de M. Jose Mwamso et d'autres, au nom de la Kyimbila Mission Congregation (T/PET.2/215)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Jose Mwamso et d'autres, agissant au nom de la Kyimbila Mission Congregation, concernant le Tanganyika⁴,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Note* qu'en 1952 la Kiganga Estates Limited a offert de transmettre, sans contrepartie, le terrain occupé par l'église à l'Eglise morave africaine;

3. *Note en outre* que le Procureur général du Tanganyika a certains droits et obligations relativement aux fondations charitables et que, en vertu de son pouvoir d'intervenir lorsqu'il estime qu'il est dans l'intérêt général de le faire, il procède à un complément d'enquête;

4. *Exprime l'espoir* qu'il recevra ultérieurement des renseignements concernant les résultats de cette enquête.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1790 (XXI). Pétition de M. Augustino Lupindo (T/PET.2/216)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Augustino Lupindo, concernant le Tanganyika⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que l'Autorité administrante prend des mesures et fait tout son possible pour satisfaire le désir du pétitionnaire de faire des études supérieures.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1791 (XXI). Pétition de M. Mistry Ranchhod Velji Rajyagor (T/PET.2/217)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mistry Ranchhod Velji Rajyagor, concernant le Tanganyika⁶,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1792 (XXI). Pétition de M. Lal Singh (T/PET.2/218 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Lal Singh, concernant le Tanganyika⁷,

⁴ Voir T/PET.2/215, T/OBS.2/40, T/L.827.

⁵ Voir T/PET.2/216, T/OBS.2/41, T/L.827.

⁶ Voir T/PET.2/217, T/OBS.2/40, T/L.827.

⁷ Voir T/PET.2/218 et Add.1, T/OBS.2/42, T/L.827.